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Folketingets Social- og Ældreudvalg 

Folketingets Social- og Ældreudvalg har d. 17. januar 2022 stillet følgende 

spørgsmål nr. 167 (alm. del) til social- og ældreministeren, som hermed besva-

res. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Mette Abildgaard (KF). 

Spørgsmål nr. 167: 
Vil ministeren forklare, hvorfor nogle plejehjem ansætter sikkerhedsvagter, når 

disse vagter ikke må udøve magt over for beboerne? 

 

Svar: 

Vi skal kunne være trygge ved vores ældrepleje i Danmark, både som borgere 

og medarbejdere. Derfor er det vigtigt, at medarbejderne har den rette viden 

om og forståelse for sårbare borgeres adfærd, og at de arbejder fagligt med at 

øge borgerens trivsel. Derfor er det også vigtigt, at vi fortsat har fokus på at 

styrke kvaliteten og fagligheden i ældreplejen, så de ældre og mennesker med 

demens kan føle sig trygge ved den hjælp og omsorg, de modtager. 

 

Generelt kan jeg oplyse, at det er ledelsens ansvar at sikre, at der ansættes de 

rette medarbejdere på plejehjem, og der bør i den forbindelse være fokus på at 

sikre, at de medarbejdere der ansættes, har de rette personlige og faglige kom-

petencer der efterspørges. Jeg forventer derfor også, at der i forbindelse med 

rekruttering af medarbejdere i kommunerne er fokus på at sikre kvalitet, kom-

petencer og en omsorgsfuld kultur i ældreplejen. 

 

Fra regeringens side har vi allerede iværksat en række tiltag, der samlet set 

skal løfte kvaliteten og fagligheden i ældreplejen og bidrage til en styrket ind-

sats for mennesker med demens. Jeg henviser i øvrigt til min besvarelse af 

spørgsmål nr. S 397 for så vidt angår regeringens og andre igangværende til-

tag, der samlet set skal løfte kvaliteten og fagligheden i ældreplejen. 

 

 

 

Med venlig hilsen 

Astrid Krag 
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